

MÅNEGARM

Edsvuren

Release date: August 29, 2025

Ancient Oaths and Timeless Fury: Swedish Viking Metal Legends MÅNEGARM Reign Eternal with *Edsvuren*

Swedish Viking metal pioneers **MÅNEGARM** celebrate their 30-year career with the release of their most evocative album to date, ***Edsvuren***, out August 29, 2025 via Napalm Records! As one of the leading bands in the genre, they once again bring their inimitable style and the blood oath of viking, black and folk metal back together for an unforgettable and diverse sonic journey. Pensive and dreamy atmospheric monsters meet songs for a proper mead binge - this mixture has brought the band a loyal international fan base and highly acclaimed appearances at prestigious festivals such as Ragnarök and Summer Breeze Open Air.

On their 12th studio album, **MÅNEGARM** take the oath with traditional Nordic instruments, thus providing necessary authenticity. Powerful opener "*I skogsfruns famn*", an homage to the seductive forest spirit Skogsfru, is a perfect introduction to the world of Nordic myths and a beast of raw aggression and ancient beauty. In contrast, "*Till gudars följe*" sways warmly in the best company of the gods, transporting the listener to a warm hall of a Viking longhouse – complete with a horn of mead and the irresistible urge to join in resonating chants. The hypnotic black metal influence wrought by riff master Markus Andé and drum druid Jakob Hallegren in "*Likgökens fest*" prepares for harder battles, while friends of epochal length can listen devoutly to the voice of Erik Grawsiö in "*Skild från hugen*". Guest vocalists Ellinor Videfors and Lea Grawsiö Lindström, who have also supported the band on previous albums, once again provide the perfect contrast between harshness and beauty. On title track "*Edsvuren*", singer Liv Hope Lenard joins the wolf pack for the first time and provides one of the album's most breathtaking highlights. On violin, flute and cello, acoustic master Jan Liljekvist is back again for the first time since 2012, especially shining on pieces like "*Rodhins hav*".

Norse mythology, ancient rites and folkloric wisdom in a relentless frenzy of orchestral finesse - on the battlefield of Viking Metal, only Swedish legends **MÅNEGARM** can emerge victorious with their thunderous anthems. With over 30 years of battle-tested heritage, **MÅNEGARM** continue to assert themselves as torchbearers of the genre with ***Edsvuren***.

Epische Hymnen und uralte Mythen: **MÅNEGARM** mit *Edsvuren* im Schwur der Viking Metal-Herrschaft

Die schwedischen Viking Metal-Pioniere **MÅNEGARM** feiern ihre 30-jährige Karriere mit dem Erscheinen ihres bisher bewegendstem Albums *Edsvuren*, welches am 29. August 2025 über Napalm Records erscheint! Als eine der führenden Bands im Genre bringen sie erneut ihren unnachahmlichen Stil, den Blutschwur von Viking-, Black- und Folk Metal wieder zusammen für eine unvergessliche und abwechslungsreiche Klangreise. Nachdenkliche und träumerische Atmosphäre-Monster treffen auf Feierlieder für ein ordentliches Met-Gelage - diese Mischung bescherte der Truppe eine treue internationale Fangemeinde und viel beachtete Auftritte bei angesehenen Festivals wie dem Ragnarök oder dem Summer Breeze Open Air.

Auch auf ihrem 12. Studioalbum gehen sie wieder einen Eid mit traditionellen nordischen Instrumenten ein und sorgen somit für die nötige Portion Authentizität. Bereits der kraftvolle Opener „*I skogsfruns famn*“, eine Hommage an den verführerischen Waldgeist Skogsfru, ist ein perfekter Einstieg in die Welt der nordischen Mythen und ein Biest aus roher Aggression und altertümlicher Schönheit. Wohlig warm hingegen schunkelt „*Till gudars följe*“ in bester Gesellschaft der Götter. Hier möchte man sich sofort in eine warme Halle der Wikinger Langhäuser mit einem Horn Met in der Hand verziehen um dem kalten Schnee draußen zu entfliehen und dem unwiderstehlichen Drang mit zu grölen angemessen zu frönen. Voll auf die Hörner geht es mit hypnotischem Black Metal von Riff-Meister Markus Andé und Drum-Druide Jakob Hallegren in „*Likgökens fest*“, während Freunde von epochaler Länge in „*Skild från hugen*“ andächtig der Stimme von Erik Grawsiö lauschen dürfen. Die Gastsängerinnen Ellinor Videfors und Lea Grawsiö Lindström, welche die Band auch schon auf den vorherigen Alben unterstützten, sorgen erneut für den perfekten Kontrast von Härte und Schönheit. Auf dem Titelstück „*Edsvuren*“ gesellt sich zum ersten Mal die Sängerin Liv Hope Lenard zum Wolfsrudel und sorgt für einen der atmen-raubenden Höhepunkte. An der Violine, Flöte und Cello ist zum ersten Mal seit 2012 wieder Jan Liljekvist der Akustikmeister, welcher besonders in Stücken wie „*Rodhins hav*“ glänzt.

Nordische Mythologie, uralte Riten und folkloristische Weisheiten in einem unerbittlichen Rausch voller orchestraler Finesse - auf dem Schlachtfeld des Viking Metal können nur die schwedischen Legenden **MÅNEGARM** mit ihren donnernden Hymnen als Sieger hervorgehen. Mit über 30 Jahren kampferprobtem Erbe behaupten sich **MÅNEGARM** mit *Edsvuren* weiterhin als Fackelträger des Genres.